
 

Szanowni Państwo, 

Na skrzynkę pocztową Urzędu Miejskiego w Ożarowie Mazowieckim 

wpłynęła korespondencja drogą elektroniczną bez podpisu, bez wskazania 

osoby odpowiedzialnej za treść korespondencji, a jedynie z domeny adresu 

można domniemywać, że prawdopodobnie została wysłana przez jakiegoś 

pracownika Poczty Polskiej.  

W korespondencji, powołano się na art. 99 ustawy z dnia 16 kwietnia 2020 r.                                  

o szczególnych instrumentach wsparcia w związku z rozprzestrzenianiem się 

wirusa SARS-CoV-2  oraz nieznaną mi i nie dołączoną do korespondencji 

decyzję Prezesa Rady Ministrów z dnia 16 kwietnia 2020 r. dotyczącą podjęcia 

przez Pocztę Polską S.A. czynności niezbędnych do przygotowania 

przeprowadzenia wyborów powszechnych na Prezydenta RP w 2020 roku. Jest 

niemożliwym wydanie decyzji z taką datą, ponieważ przytoczona ustawa z 16 

kwietnia  2020 r., opublikowana 17 kwietnia 2020 roku weszła w życie 18 

kwietnia br. – patrz. Art. 118. Ustawa wchodzi w życie z dniem następującym 

po dniu ogłoszenia… 

Uznaję, że Prezes Rady Ministrów nie wydałby Decyzji na mocy 

nieobowiązującej jeszcze ustawy. Tymczasem w tejże korespondencji 

wnioskowano o przekazanie danych osobowych ujętych w spisie wyborców. 

Spis ten zawiera szereg danych osobowych podlegających ochronie, których 

ujawnienie podlega odpowiedzialności karnej. Obawiam się, czy 

korespondencja ta nie jest próbą bezpodstawnego wyłudzenia danych 

osobowych, których jestem dyspozytariuszem.  

Zgodnie ze stanowiskiem Przewodniczącego Państwowej Komisji Wyborczej, 

przywołany na wstępie przepis ustawowy upoważnia operatora publicznego do 

żądania wydania danych ze spisu wyborców. Jednakże podstawą do wydania 

danych ze spisu wyborców przez gminę, może być włącznie wniosek podpisany 

podpisem elektronicznym przez osobę upoważnioną do reprezentowania 

operatora wyznaczonego. Do wniosku powinna być dołączona kopia 

rozstrzygnięcia organu administracji rządowej o nałożeniu na operatora 

wyznaczonego obowiązku, z którym wiąże się konieczność pozyskania danych 

ze spisu wyborców. 

Zwracam się zatem do Państwa z prośbą o wyjaśnienie wątpliwości 

wskazanych w niniejszym piśmie. 

 

Z poważaniem 

Paweł Kanclerz – burmistrz Ożarowa Mazowieckiego 


